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Rowery miejskie są dostępne 
od marca. Przez pierwsze 
dwa tygodnie funkcjono-

wania systemu zostały wypo-
życzone 370 razy. Jeśli weźmie-
my pod uwagę, że daje to śred-
nio 26 wypożyczeń dziennie, 
wynik wydaje się dość mizerny. 
Tym bardziej, że po pierwszych 
dwóch dniach funkcjonowania 
systemu, ZDMiKP informowało 
o ponad 100 wypożyczeniach.

Wpływ na niewielką popular-
ność mogła mieć wówczas pogo-
da, która w drugiej połowie mar-
ca także nie zachęca do podróży 
rowerem. Jest co prawda cieplej, 
ale często pada. Przez pierwsze 
dwa tygodnie kilkanaście osób 
zakupiło za to ofertę turystyczną, 
w ramach której można podróżo-
wać przez 12 godzin.

Niewilkie zaintersowanie nie 
jest niczym nowym. W sezonie 
2022 roku z systemu skorzystało 
sześć tysięcy osób, które dokona-
ły 54 tysięcy wypożyczeń – i to 

mimo zanotowanego w końców-
ce czerwca wzrostu popularno-
ści związanego ze strajkiem pra-
cowników MZK i wydłużeniem 
czasu darmowego korzystania 
z 20 minut do godziny.

Co dalej z rowerem 
miejskim?
W obecnym sezonie system 
ponownie funkcjonuje w ramach 
umowy pomostowej, a więc 
obowiązującej do końca roku 
i z wykorzystaniem istniejących 
już stacji oraz rowerów. Tego-
roczną nowością jest możliwość 
darmowego korzystania przez 30, 
a nie jak dotąd 20 minut. Sezon 
potrwa do 31 października.

ZDM i K P p o d k re ś l a ,  ż e 
w 2023 roku po raz ostatni zde-
cydowało się na podpisanie 
umowy pomostowej na obsługę 
Bydgoskiego Roweru Aglomera-
cyjnego. – Wraz z zespołem ds. 
polityki rowerowej działającym 
przy prezydencie, wypracujemy 
nowe zasady funkcjonowania 
systemu BRA lub podejmiemy 
decyzję o wykorzystaniu środ-
ków finansowych na wzmacnia-
nie sieci dróg rowerowych w mie-
ście – wyjaśniał Tomasz Okoński, 
rzecznik prasowy ZDMiKP.

Popularność rowerów miej-
skich zmalała około 3 lata temu. 
Miały na to wpływ lokalne czyn-
niki, jak niezadowolenie użytkow-
ników z działania systemu i stanu 
jednośladów, ale też ogólnokrajo-
we trendy. Wiele osób zdecydowa-
ło się na zakup własnego roweru 
podczas pandemii, a wielu nadal 
wypożyczających pojazdy po pro-
stu przeniosło się na hulajnogi.

Będzie nowa infrastruktura

W ramach planowanych na 
2023 rok zmian w Strefie Płat-
nego Parkowania w Bydgoszczy 
drogowcy chcą utworzyć nowe 
pasy, kontrapasy oraz kontraru-
chy rowerowe. Dzięki temu na al. 
Mickiewicza, Powstańców Wiel-
kopolskich (pl. Weysenhoffa – 
Ogińskiego) oraz pl. Weyssenhoffa 
rowerzyści pojadą nowymi pasami 
rowerowymi, zaś na Sobieskiego 
(od Sowińskiego do Warszawskiej), 
Hetmańskiej, Mazowieckiej oraz 
Świętojańskiej (od Pomorskiej do 
Kościuszki) powstaną kontrapa-
sy. Nowych ulic z kontraruchem 
będzie aż 32 – m.in. Czartoryskie-
go, Bocianowo i Pod Blankami.

Kontraruch rowerowy dopusz-
cza dwukierunkowy ruch rowe-
rowy na jezdniach ulic jedno-

kierunkowych. Odbywa się on 
bez wyznaczania pasów ruchu 
dla rowerów, jeżeli dopuszczal-
na prędkość jest nie większa 
niż 30 km/h. Ruch rowerów 
w kierunku zgodnym z kierun-
kiem ruchu innych pojazdów 
odbywa się na zasadach ogólnych, 
a rowery poruszające się w prze-
ciwnym kierunku jadą „pod prąd”.

Kontrapasy natomiast stosu-
je się na drogach o dopuszczal-
nej prędkości od 30 do 50 km/h. 
Są jednokierunkowe i prowadzą 
ruch rowerów w przeciwnym 
kierunku niż kierunek zasadni-
czy na drodze. Takie rozwiązanie 
zastosowano już na ul. Wiatrako-
wej i ul. Bełzy.

Grudziądzka i Poznańska 
bez pasów rowerowych
Z propozycją wytyczenia pasa 
rowerowego także na ul. Poznań-
skiej na odcinku od Wełnianego 
Rynku do placu Poznańskiego, 
gdzie zaczyna się droga rowero-
wa, wystąpił niedawno do władz 
miasta radny Wojciech Bulan-
da (KO). Pas rowerowy miałby 
powstać w wyniku zawężenia 
pasów ruchu dla samochodów 
oraz uporządkowania kwestii 
parkowania w tym miejscu.

– Podniosłoby to bezpieczeń-
stwo rowerzystów jadących z cen-
trum w zachodnie rejony miasta, 
w kierunku ul. Stromej, Szubiń-
skiej, Nakielskiej i Grunwaldzkiej,  
a także zwiększyłoby atrakcyjność 
tego środka transportu, dążąc do 
zmniejszenia liczby samochodów 
wykorzystywanych do indywi-
dualnego transportu w mieście – 
wyjaśniał Bulanda.

W drugiej interpelacji Bulanda 
spytał także, czy przy okazji trwa-
jącego obecnie remontu chodnika 
lub zaplanowanego na wiosnę 
remontu nawierzchni na ul. Gru-
dziądzkiej powstanie wydzielona 
droga rowerowa od placu Poznań-
skiego do parkingu Park & Ride lub 
wydzielony pas rowerowy. 

Odpowiedzialny za kwestie 
drogowe wiceprezydent tłumaczy 
też, że należałoby najpierw prze-
analizować ciągłość i formę infra-
struktury rowerowej w centrum 
w szerszym zakresie, biorąc pod 
uwagę także ul. Focha, Jagielloń-
ską, Bernardyńską, Wały Jagielloń-
skie, Grudziądzką i Kruszwicką.

Szanse na pas rowerowy na ul. 
Poznańskiej są jednak niewielkie. 
Drogowcy zmierzyli szerokość 
jezdni na odcinku od Poznańskiej 
2 do skrzyżowania z Krótką i jest 
ona za wąska. Standardowa sze-

rokość pasa ruchu to 3 metry, zaś 
pasa rowerowego 1,5 metra, tym-
czasem szerokość jezdni na tym 
odcinku to 7,1-7,35 m. W ramach 
prac na Grudziądzkiej również 
nie planuje się wydzielenia drogi 
rowerowej lub pasa rowerowego

Zaparkuj rower i jedź

Przy ul. Grudziądzkiej, w ramach 
budow y ha l i  park ingowej , 
powstała także wiata dla rowe-
rów. Jak jednak poinformował 
niedawno wiceprezydent Kozło-
wicz w odpowiedzi na interpela-
cję radnego Jarosława Wender-
licha, w obecnie prowadzonych 
inwestycjach nie przewiduje się 
takich parkingów rowerowych. 

Władze miasta nie wykluczają 
jednak uzupełnienia zadań o tego 
typu infrastrukturę w przyszłości. 
Na razie ustawiane są nowe sto-
jaki rowerowe w miejscach, gdzie 
istnieje takie zapotrzebowanie.

W czerwcu rywalizacja

Rozpoczął się już trening do 
czerwcowych zmagań o miano 
Rowerowej Stolicy Polski. Przy-
gotowania potrwają do 21 maja. 
Aby wziąć w nich udział, należy 
pobrać bezpłatną aplikację Aktyw-
ne Miasta. Następnie z menu 
trzeba wybrać „Rywalizacje”, 
a w zakładce „Ogólne” - Trening 
Rowerowej Stolicy Polski 2023. 

Aby dołączyć do rywaliza-
cji, z listy rozwijanej wybierz 
Miasto lub Gminę, dla któ-
rej będziesz kręcić kilometry. 
Następnie wybierz grupę z listy 
lub zaproponuj nową grupę, aby 
razem z przyjaciółmi brać udział 
w zabawie.

komuNikAcjA Rowerem po mieście, 
ale niekoniecznie 
miejskim
Rozpoczęła się – przynajmniej w teorii – wiosna. Choć pogoda na razie jest zmienna, a w ostatnich 
dniach padał śnieg, na drogach widać coraz więcej rowerzystów. Możliwe, że ten rok jest ostatnim, 
w którym mieszkańcy Bydgoszczy mogą korzystać z miejskich jednośladów. 

Przy ul. Grudziądzkiej powstał nowy parking dla rowerów. Rozbudowa infrastruktury dla jednośladów 
w pobliżu na razie nie jest jednak planowana. 
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Ceny Bydgoskiego 
Roweru 
aglomeracyjnego
• Od 1 do 30 min – 0 zł
• Od 31 do 60 min – 1 zł
• Od 61 do 120 min – 4 zł
• Od 121 do 180 min – 6 zł
•  Każda następna godzina 

– 7 zł
•  Taryfa turystyczna 12h – 

dwunastogodzinny, jedno-
razowy, bezzwrotny abo-
nament – 19 zł (aktywna 
bezpośrednio po zaksię-
gowaniu środków)

•  Taryfa turystyczna 24h 
-jednodniowy, jednora-
zowy, bezzwrotny abo-
nament – 29 zł (aktywna 
bezpośrednio po zaksię-
gowaniu środków)

Kontraruch
rowerowy dopuszcza 
dwukierunkowy ruch 
rowerowy na jezdniach ulic 
jednokierunkowych.
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Błażej Bembnista
b.bembnista@metropoliabydgoska.pl 
obserwuj na Twitterze: @blazej_bdg

Od października tego roku 
osoby studiujące na Uni-
wersytecie Kazimierza 

Wielkiego w Bydgoszczy będą 
mogły kształcić się na kierun-
ku Kultur und Kommunikation 
- pierwszym niefilologicznym 
kierunkiem studiów w języku nie-
mieckim. Będą to dwuletnie stu-
dia II stopnia prowadzone w cało-
ści w języku niemieckim, a więc 
adresowane do osób legitymują-
cych się znajomością tego języka 
na poziomie co najmniej B2.

- To nie będzie kierunek filo-
logiczny. Osoby studiujące nie 
będą zgłębiać tajników gramaty-
ki ani poznawać literatury krajów 
niemieckojęzycznych. Głównym 
celem programu studiów jest 
kształtowanie nowoczesnych 
kompetencji w zakresie prak-
tyk kulturowych i komunikacyj-
nych – wyjaśnia koordynatorka 
prac nad programem kierunku, 
prof. dr hab. Monika Szczepaniak 
z Wydziału Nauk o Kulturze UKW.

Studia na kierunku Kultur 
und Kommunikation przygotują 
absolwentów do profesjonalnej 
działalności w nowoczesnych 

branżach gospodarczych i usłu-
gowych i do pracy w międzyna-
rodowych korporacjach, w sek-
torze usług biznesowych (m. in. 
w zakresie marketingu, rekla-
my, tłumaczeń, turystyki, han-
dlu, IT), w instytucjach kultury, 
w mediach, w organizacjach mię-
dzynarodowych – czyli wszędzie 
tam, gdzie ważne jest tworzenie 
i komunikowanie, znajomość 
różnych kultur i języków, otwar-
ta postawa dialogu oraz umiejęt-
ność pracy w grupie i posługiwa-
nia się specjalistycznym językiem 
w komunikacji biznesowej.

O przyjęcie na studia mogą 
ubiegać się nie tylko absolwentki 
i absolwenci germanistyki, lecz 
także innych kierunków humani-

stycznych i społecznych, takich 
jak: lingwistyka stosowana, kul-
turoznawstwo, filologia polska, 
dziennikarstwo i komunikacja 
społeczna.

- Koncepcja tego kierunku 
stanowi odpowiedź na potrze-
by współczesnego rynku pracy. 
Oferujemy nowoczesne spoj-
rzenie na proces kształcenia 
przygotowujący do podjęcia 
aktywności zawodowej w śro-
dowisku międzynarodowym, ze 
szczególnym uwzględnieniem 
krajów niemieckiego obszaru 
językowego. Osoby, które ukoń-
czą te studia, nie powinny mieć 
problemów ze znalezieniem 
atrakcyjnej pracy - podsumo-
wuje prof. Monika Szczepaniak.

Jak podkreśla Sebastian 
Nowak, rzecznik prasow y 
uczelni, Kultur und Kommuni-
kation to pierwsza zaprezento-
wana nowość w ofercie uczelni 
na najbliższy rok akademicki. 
Rejestracja na studia rozpocznie 
się 8 czerwca. 

* Więcej informacji można 
znaleźć na portalu 
rekrutacyjnym UKW: www.
rekrutacja.ukw.edu.pl

Organizatorzy wydarzenia 
o szczegółach tegorocz-
nego misterium mówili 

podczas konferencji prasowej. 
Hasłem tegorocznego wydarze-
nia jest „W imię Pana”. 

Inscenizacja wydarzenia to 
nie tylko odtworzenie drogi krzy-
żowej Jezusa Chrystusa. Wido-
wisko nawiązywać będzie też do 
współczesnych tematów - w tym 
roku to trwająca wojna na Ukra-
inie oraz konflikty, które na co 
dzień toczymy w życiu.

Jednym z reżyserów tego-
rocznego misterium jest Mariola 
Ciesielska, który tworzy także 
scenariusz wydarzenia. 

- Ujrzał on już światło dzien-
ne, trafił do aktorów i jesteśmy 
po nagrywaniu ścieżki dźwięko-
wej - mówi. 

W tym roku dołożona będzie 
t ak że scena współczesna . 
Jak tłumaczy reżyser, twórcy 
chcą nawiązać do tych sytuacji, 
z którymi ludzie mierzą się na 
co dzień. - Bardzo często wojna 
kojarzy się nam tylko ze złem, tru-
dem i nienawiścią, śmiercią czy 
raną. Nie chcemy jej w naszym 
życiu i chcemy pokazać, że także 

w rodzinach możemy toczyć woj-
nę, o to jakie wybieramy wartości 
- tłumaczy Ciesielska. W tegorocz-
ne misterium zaangażowanych 
będzie około trzystu osób.

Ks. Piotr Wachowski przypo-
mina, że tegoroczne wydarze-
nie odbędzie się w osiemnastą 
rocznicę śmierci Papieża Jana 
Pawła II. - Chcielibyśmy oddać 
szacunek i cześć temu Świętemu. 
Będziemy próbowali, aby ta dru-
ga odsłona misterium zakończy-
ła się o 21:37, w godzinę śmierci 
Jana Pawła II i nas wszystkich na 
Górkach Fordońskich zjednoczy-
ła w modlitwie i dziękczynieniu 
za tak wielkiego Polaka - mówi 
duszpasterz z parafii pw. Matki 
Boskiej Królowej Męczenników 
w Bydgoszczy.

Misterium wystawione będzie 
w Fordońskiej Dolinie Śmierci 
w niedzielę, 2 kwietnia dwukrot-
nie - pierwsza inscenizacja odbę-
dzie się o 16:00, zaś druga zapla-
nowana została na 20:00. SF

*Fotorelacje 
z wydarzeń w mieście na 
MetropoliaBydgoska.PL

Istniejąca od 1990 roku Pomor-
ska Spółdzielnia Mieszkanio-
wa ma na swoim koncie sze-

reg inwestycji: z jej inicjatywy 
powstały budynki na osiedlu Nad 
Wisłą w Fordonie, na Śródmieściu 
czy Bartodziejach. W ostatnich 
latach PSM realizuje też budynki 
przy ulicy Zaświat i Powstańców 
Warszawy. Najwięcej budynków 
spółdzielni powstało jednak na 
Szwederowie i Górzyskowie: mię-
dzy innymi przy ulicach Sokołów 
Bydgoskich, Gołębiej, Gnieźnień-
skiej czy Gersona. 

Teraz przyszedł czas na 
kolejną inwestycję w tej części 
Bydgoszczy, a konkretnie przy 
ulicy Juliana Fałata 12. PSM przy-
gotowuje się do niej od dwóch 
lat – latem 2021 roku uzyska-
ła ona pozwolenie na budowę. 
Na pokrytej obecnie roślinnością 
działce powstanie trzykondy-
gnacyjny obiekt z lokalem użyt-
kowym i dziewięcioma mieszka-

niami. W zależności od metrażu, 
będą miały one od dwóch do 
czterech pomieszczeń. W podzie-
miach powstanie hala garażowa. 

Mieszkania w Willi Fałata 
będą miały powierzchnię od 47 do 
97 mkw. Ich ceny wahają się od 
9,9 do 11 tysięcy złotych za metr. 
Mimo ich wysokości, dwa lokale 
zostały już sprzedane, podobnie 
jak lokal użytkowy. Jak informu-
je PSM, aktualnie zarezerwo-
wano także dwa mieszkania na 
ostatnim piętrze. Dodajmy, że 
cena piwnic wynosi natomiast 
2,4 tysiąca złotych za mkw., 
a miejsca postojowego w hali 
garażowej – 35,6 tysięcy za poje-
dyncze i 44 tysiące za podwójne. 
Znacznie tańsze są miejsca na 
zewnątrz; za nie klient zapłaci 
6 tysięcy złotych. 

Wykonawcą Willi Fałata jest 
współpracująca od lat z PSM byd-
goska firma budowlana Jeżbud. 
Wstępny termin oddania budynku 
do użytku został ustalony został 
na IV kwartał 2024 roku. BB

ucZELNiE

WiARA

miESZkANiA

Nauka po niemiecku
UKW otwiera nowy kierunek
Uniwersytet Kazimierza Wielkiego otwiera pierwszy 
niefilologiczny kierunek studiów w języku niemieckim  
- Kultur und Kommunikation.

UKW zaprezentowało pierwszą z kilku nowości w ofercie rekrutacyjnej na rok akademicki 2023/2024. 
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misterium męki Pańskiej  
już w niedzielę
Na 2 kwietnia w Fordońskiej Dolinie Śmierci zaplanowano kolejną, 
dwudziestą drugą już edycję Misterium Męki Pańskiej. odbędzie się 
ona w 18. rocznicę śmierci Jana Pawła II.

Nowa inwestycja mieszkaniowa 
na Górzyskowie. Znamy ceny
Willa Fałata – tak nazywa się nowa inwestycja mieszkaniowa na 
Górzyskowie. Projekt zakłada budowę budynku z dziewięcioma loka-
lami. Inwestorem jest Pomorska Spółdzielnia Mieszkaniowa.

 

osoby, które ukończą 
te studia, nie powinny 
mieć problemów 
ze znalezieniem 
atrakcyjnej pracy

prof. Monika 
Szczepaniak
Wydział Nauk o Kulturze UKW  
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Obecnie produkty f irmy 
można kupić w czterech 
sk lepach f i r mow ych . 

Oprócz głównego punktu przy ul. 
Śniadeckich 57, są też lokale przy 
ul. Nad Torem 20, Długiej 11 oraz 
Bałtyckiej 43. 

Wielkanocne  
smaki 
Pomysły na wypieki oferowane 
przez Poćwiardowskich podyk-
towane są przede wszystkim 
tradycją. Sprawdzone przepisy 
przekazywane są z pokolenia na 
pokolenie, dzięki czemu może-
my poznać smaki towarzyszące 
naszym przodkom. W ofercie 
świątecznej co roku znajdują się 
różnorodne mazurki, babki czy 
serniki. 

W tym roku nie mogłoby być 
inaczej! W sklepach firmowych 
Piekarni-Cukierni Poćwiardowski 
dostępne będzie wszystko to, co 
jest potrzebne na świąteczny stół 
– począwszy od chleba do żurku 
czy pieczywa do wędlin i jajek, 
aż do szerokiej gamy słodkich 
wypieków. A wśród nich znala-
zły się m.in. mazurki, babka dro-
dżowa, babka piaskowa, serniki 
i jabłeczniki. 

Przekąski  
na słono i słodko 
Do oferty Piekarni-Cukierni 
Poćwiardowskich regularnie 
wprowadzane są nowe produkty. 
Od marca są to przekąski sprze-
dawane na wagę. Dostaniemy je 
w opcji na słono (poduszeczki ze 
szpinakiem i serem, przekąski na 
ostro) oraz na słodko (poduszecz-
ki morelowe, rogaliki z powidła-
mi, francuskie z serem, podu-
szeczki z jabłkiem). 

Nie brakuje także większych 
opcji sprzedawanych pojedynczo. 
Fani słodkich przekąsek mogą 
wybrać cynamonkę, a osoby pre-
ferujące inne smaki mogą zakupić 
kapuśniaczka czy parówkę w cie-
ście. Na stałe do oferty weszły 
również faworki sprzedawane 
w wygodnych, kartonowych opa-
kowaniach do domu, pracy czy na 
wizytę u znajomych 

GASTRoNomiA

Wypieki 
na Wielkanoc
i nowości na co dzień
Wielkimi krokami zbliżają się Święta Wielkanocne, więc warto 
zawczasu pomyśleć o wypiekach na ten czas. odwiedzając 
sklepy Piekarni-Cukierni Poćwiardowski można poznać nie 
tylko świąteczną ofertę, ale również szeroką gamę nowych 
przekąsek na słono i słodko. 

W ofercie świątecznej Piekarni-Cukierni Poćwiardowski co roku znajdują się różnorodne mazurki, babki, 
serniki czy jabłeczniki. 
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ul. Śniadeckich 57 
ul. Bałtycka 43

ul. Długa 11 
ul. Nad Torem 20

www.pocwiardowski.bydgoszcz.pl
 Piekarnia cukiernia Poćwiardowski

Porada od 
cukiernika 
Jak upiec babkę 
drożdżową?

Idealna babka wielkanoc-
na powinna być puszysta 
i wilgotna. Tradycyjna baba 
drożdżowa przyrządzana jest 
z rozczynu drożdży, świeżych 
jaj, przesianej mąki i baka-
lii. Przed przystąpieniem do 
sporządzania ciasta, należy 
pamiętać, że wszystkie skład-
niki powinny mieć tempera-
turę pokojową. Zaczynamy 
od rozczynu drożdżowego, 
który najlepiej przygotować 
ze świeżych drożdży. Drożdże 
łączymy z mlekiem, cukrem 
i mąką na gładką masę. 
Pamiętajmy przy tym, że mle-
ko nie może być zbyt gorące, 
bo wysoka temperatura zabi-
je drożdże i nasza babka nie 
wyrośnie. Rozczyn odstawia-
my w ciepłe miejsce na około 
30 minut do podwojenia obję-
tości. Niezwykle ważna jest 
kolejność łączenia poszcze-
gólnych składników: zaczy-
namy od ucierania masła, 
aż do uzyskania puszystej 
masy, następnie stopniowo 
dodajemy cukier. To bardzo 
ważny etap. Puszysta masa 
to puszysta babka. Następ-
nie dodajemy przesianą mąkę  
i wcześniej roztrzepane jaja, 
całość mieszamy (UWAGA! 
Zbyt długie mieszanie ciasta 
z mąką uwalnia gluten, co 
może prowadzić do powstania 
zakalca). Na koniec dodajemy 
bakalie, które wcześniej zapa-
rzamy i obtaczamy w mące, 
aby nie opadły na dno, tylko 
równomiernie rozłożyły się po 
całej babce. Pieczemy w tem-
peraturze 160 °C - 200 °C (bez 
termoobiegu) od 40 minut do 
godziny.
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Błażej Bembnista
b.bembnista@metropoliabydgoska.pl 
obserwuj na Twitterze: @blazej_bdg

Po sukcesie jarmarków bożo-
narodzeniowych i poprzed-
niego jarmarku wielkanoc-

nego, Politechnika Bydgoska 
zaprasza na kolejne tego typu 
wydarzenie. Od piątku, 31 marca 
do niedzieli, 2 kwietnia na for-
dońskim kampusie uczelni odbę-
dzie się II Akademicki Jarmark 
Wielkanocny. 

- W naszych jarmarkowych 
budkach znajdziecie m.in. świą-
teczne ozdoby, wędliny, oscypki, 
miody, krówki, pierogi i obowiąz-
kowo żurek. Wraz z Filharmonią 
Pomorską spotkamy się w Stre-
fie Kultury, w której najmłodsi 

wezmą udział w zajęciach twór-
czych. Wysłuchamy też niedziel-
nego koncertu z animacją dla 
dzieci - informuje dr Szymon 
Różański, rzecznik prasowy PBŚ.

Podczas tegorocznej edycji 
nie zabraknie hitu pierwszego 
jarmarku wielkanocnego na Poli-
technice Bydgoskiej, czyli zagro-
dy z kurczakami. - Będziecie je 
mogli odwiedzić w specjalnie 
dla nich przygotowanym domku. 
Za bezpieczeństwo i komfort kur-
czaków odpowiadają najlepsi spe-
cjaliści z Wydziału Hodowli i Bio-
logii Zwierząt - dodaje Różański.

Na jarmarkowej scenie wystą-
pią także Anglojęzyczne Przed-

szkole Niepubliczne SMYKI, 
Patrycja Mazurek-Toczko, Trój-
kowe TRIO z III LO w Bydgoszczy 
i wielu, wielu innych zdolnych 
artystów. Ponownie zobaczymy 
także finalistę MAM TALENT 
- Waldka Kukurowskiego oraz 
pokaz kalisteniki w wykonaniu 
grupy Only Workout. Marlena 
Cichocka - finalistka VIII edycji 
programu MasterChef – przygo-
tuje dla uczestników wydarze-
nia pokazy kulinarne połączone 
z degustacją przepysznych wiel-
kanocnych potraw.

Jarmark wielkanocny na for-
dońskim kampusie Politechniki 
Bydgoskiej będzie idealną okazja 
na sprawdzenie swojego stanu 
zdrowia. Uczelnia, wraz z Kujaw-
sko-Pomorskim Oddziałem Woje-
wódzkim NFZ w Bydgoszczy oraz 
Przychodnią BAJKA, organizuje 
Wiosenny Piknik Zdrowia, pod-
czas którego będzie można zrobić 
darmowe badania. 

Na dzieci czeka kącik dla naj-
młodszych „Mały lekarz”, malowa-
nie Bajkowych jajek wielkanocnych, 
wesoły dentysta - przegląd zębów 

u dzieci, konsultacje fizjoterapeu-
tyczne czy konsultacje dietetyczne.

Dorośli zbadają natomiast 
poziom cukru we krwi i ciśnienie 
tętnicze, skorzystają z konsulta-
cji fizjoterapeutycznych, poznają 
najlepsze ćwiczenia na kręgo-
słup szyjny, piersiowy, lędźwiowy 
i wybrane techniki terapii manu-
alnej. Przed nami także PINY - 
prezentacja nowej metody terapii 
gwoździami, Theragun - pre-
zentacja zastosowania sprzętu 
do rehabilitacji oraz zwiedzanie 
karetki. Podczas Wiosennego Pik-

niku Zdrowia będzie można zało-
żyć Internetowe Konto Pacjenta, 
odwiedzić stanowisko informa-
cyjno-edukacyjne dotyczące 
programów profilaktycznych NFZ 
a także wykonać pomiar na anali-
zatorze składu ciała.

- Szczególnie mocno zachę-
camy wszystkie panie do sko-
rzystania z mammobusu, który 
będzie do Waszej dyspozycji na 
terenie kampusu Politechniki - 
podkreśla dr Różański.

Warto dodać, że PBŚ przygo-
towuje się do otwarcia Wydziału 
Medycznego. Podczas niedawnej 
wizyty na uczelni minister zdro-
wia Adam Niedzielski ogłosił, że 
uruchomienie kierunku lekar-
skiego ma nastąpić od roku aka-
demickiego 2024/2025. Wniosek 
umożliwiający stworzenie nowe-
go wydziału– wedle słów rektora 
politechniki prof. Marka Adam-
skiego – ma zostać złożony latem, 
a najpóźniej jesienią tego roku. 

Uczelnia z siedzibą w Fordo-
nie aktywnie przygotowuje się 
do stojącego przed nią wyzwania. 
Utworzenie kierunku lekarskiego 
wymaga budowy prosektorium: 
Politechnika ma już wstępne 
założenia inwestycji, wartej oko-
ło 30 milionów złotych. Minister 
Niedzielski zadeklarował, że  rząd 
wesprze ją finansowo. Wiadomo 
także, że jednym z wykładowców 
będzie uznany bydgoski neuro-
chirurg – prof. Marek Harat.  

FoRDoN

Kurczaki, żurek 
i piknik zdrowia
Przed nami jarmark wielkanocny 
na Politechnice Bydgoskiej
Politechnika Bydgoska zaprasza na drugą edycję akademickiego Jarmarku Wielkanocnego. odbę-
dzie się on w ten weekend (31 marca - 2 kwietnia) na fordońskim kampusie uczelni przy ulicy 
Kaliskiego 7. oprócz pysznego jedzenia, jarmarkowi towarzyszyć będzie wiele atrakcji i piękna 
muzyka na żywo.

Jarmarki świąteczne na fordońskim kampusie uczelni cieszą się olbrzymią popularnością.
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Godziny otwarcia Jarmarku 
Wielkanocnego na 
Politechnice Bydgoskiej

Piątek: 15:00-20:00
Sobota: 12:00-20:00
Niedziela: 12:00-18:00

Partnerem II Akademickiego 
Jarmarku Wielkanocnego są: 
Krajowy Ośrodek Wsparcia 
Rolnictwa, Kujawsko-Pomor-
ski Oddział Wojewódzki NFZ 
w Bydgoszczy, Przychodnia 
BAJKA, Filharmonia Pomorska 
w Bydgoszczy.

W naszych 
jarmarkowych budkach 
znajdziecie m.in. 
świąteczne ozdoby, 
wędliny, oscypki, 
miody, krówki, pierogi 
i obowiązkowo żurek

dr Szymon Różański
rzecznik prasowy PBŚ
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Sebastian Torzewski
s.torzewski@metropoliabydgoska.pl 
obserwuj na Twitterze: @STorzewski

Na ulicy Nowej, łączącej Ugo-
ry z Sierocą i Lenartowicza, 
po dwóch stronach par-

kują samochody, a chodnika od 
wielu lat brakuje. Wyznaczono 
co prawdę strefę zamieszkania, 
ale rozwiązanie trudno nazwać 
optymalnym.

- Wiele razy poruszałem ten 
temat w interpelacjach, listach 
czy przy okazji poprawek do 
budżetu. Niedawny śmiertelny 
wypadek na ul. Ugory sprawił, że 
bezpieczeństwo na drogach jest 
teraz głównym tematem spotkań 
z mieszkańcami Szwederowa - 
mówi nam Paweł Bokiej.

Trzeba poprawić 
bezpieczeństwo
Radny złożył niedawno kolejną 
interpelację w sprawie budowy 
chodnika przy ul. Nowej. Jak pod-
kreśla, zdaje sobie sprawę, że 
sytuacja finansowa miasta może 
nie pozwalać na przychylenie się 
do każdej propozycji, ale akurat 
na tę inwestycję mieszkańcy cze-
kają już naprawdę długo. Dlatego 
też Bokiej pyta, czy nie można 
wybudować chodnika chociaż 
po jednej stronie ulicy, aby w ten 
sposób pomóc pieszym.

- Ideą jest poprawa bezpie-
czeństwa. Obawiam się, że chcąc 

przeprowadzić tę inwestycję 
w najpełniejszym możliwym 
kształcie, jeszcze przez długie lata 
nie doczekamy się jej realizacji - 
mówi radny. Szukając rozwiązań, 
zauważa też, że niewyjaśnione 
kwestie własności można rozwią-
zać za pomocą decyzji ZRID.

- Proszę o twórcze podejście 
do tematu nastawione na sku-
teczne rozwiązanie problemu. 
Ta ulica stanowi drogę do przed-
szkola, szkoły czy kościoła. Znaj-
duje się przy niej duży i chętnie 
uczęszczany plac zabaw - zaape-
lował Bokiej.

Korelacja zbyt wielu 
elementów składowych
Interpelacja została złożona 
7 marca, a po 8 dniach nadeszła 
odpowiedź. Pismo od wicepre-
zydenta Mirosława Kozłowicza 
nie napawa optymizmem i trud-

no uznać, że zgodnie z prośbą 
Bokieja wykazano się „twórczym 
podejściem do tematu”.

- Realizacja budowy infra-
struktury jest zadaniem złożo-
nym, wymagającym korelacji 
kilku elementów składowych, 
w zabudowanym obszarze miej-
skim - odpowiedział Kozłowicz 
w dość zawoalowany sposób.

Jak tłumaczy wiceprezydent, 
rozwiązanie uproszczone nie 
jest możliwe do wprowadzenia, 
a jakakolwiek przebudowa wyma-
gałaby regulacji stanu prawnego, 
gdyż po dwóch stronach wystę-
pują grunty prywatne, a ponadto 
MWiK musiałby zainwestować 
w infrastrukturę podziemną.

- Jak pan zauważył w swo-
jej interpelacji, fundusze mia-
sta na inwestycje są aktualnie 
w znacznym stopniu ograniczo-
ne, przez co możliwa jest jedynie 
realizacja zadań priorytetowych 
i dofinansowanych ze środków 
zewnętrznych. Niestety, z uwagi 
na powyższe ograniczenia, przy 
złożoności elementów do regu-
lacji przy opisywanej budowie 
chodnika, realizacja tego zadania 
nie została ujęta w budżecie mia-
sta na 2023 roku - podsumował 
wiceprezydent Kozłowicz.

*Więcej informacji z osiedla na 
naszej stronie „Szwederowo 
i Górzyskowo” na Facebooku.

SZWEDEROWO Na Nowej po staremu
Chodnika na razie nie będzie

Ulica Nowa to jeden z głównych szlaków komunikacyjnych na Szwederowie, ale mieszkańcy od 
wielu lat nie mogą doczekać się budowy chodnika. Interpelację w tej sprawie napisał radny Paweł 
Bokiej, ale odpowiedź z ratusza nie napawa optymizmem.

Mieszkańcy ulicy Nowej od dawna czekają na chodnik. Szanse na spełnienie ich oczekiwań są 
jednak niewielkie. 
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Wojciech Szczapa Romanowski
redakcja@metropoliabydgoska.pl

Maciek to obywatel świa-
ta. Przez przeszło 10 lat 
podróżował i zdobywał 

doświadczenia prawie na całym 
globie. Przejechał USA ze wscho-
du na zachód, był w Australii 
i Nowej Zelandii, zaliczył wiele 
krajów w Azji, o Europie już nie 
wspomnę. Był też barmanem na 
Karaibach.

Cały czas marzył o swoim 
lokalu i tak zaczął w charaktery-
stycznej „Piramidzie Smaku” przy 
ul. Fredry robić swoje kebaby. 
Kiedy odwiedził go popularny na 
YouTubie łowca smaków MrKry-
cha i zrobił materiał o najlep-
szym bydgoskim kebabie, zaczął 
się szał.

Doszło do tego, że Maciek 
postanowił ten lokal wydzier-
żawić i poszukać czegoś w spo-
kojnym miejscu, gdzie mógłby 
poświęcić się swojej pasji kuli-
narnej.

Zapisał się na dwutygodnio-
wy kurs do znanej piekarni, żeby 
samemu móc piec wyśmienite 
bułki. Znalazł ogłoszenie, że jest 
do nabycia mały lokal na Skło-
dowskiej - Curie 6 i po dokonaniu 
transakcji kupna ruszył z remon-
tem. I tak powstało kultowe już 
dziś Maestro Street Food, przed 
którym zawsze stoi spora kolejka 
chętnych.

Jest to kebab wyjątkowy, 
opalany drewnem, a potem po 
ścięciu płatów mięsa wołowe-
go i baraniego dodatkowo mie-
szany z dodatkami na specjalnie 
rozgrzanej płycie i podawany 
w pysznej bułce własnej produk-
cji. Mięso sprowadzane jest z fir-

my rzeźnickiej z okolic Poznania - 
trzeba było czekać rok, aby dołą-
czyć do grona jej klientów.

K o m p o z yc j i  j e s t  k i l k a 
w zależności od gustu klienta. 
Hitem jest niewątpliwie Cesarz-
wurst, czyli kebab z mięsem, 
kiełbasą dojrzewającą, pekinką, 

surówką, pomidorem, ogórkiem 
świeżym i kiszonym, cebulą, 
miodem, sosem czosnkowym 
i musztardowym.

I właśnie tego kebaba spe-
cjalnie przyjechał skosztować 
MrKrycha z prośbą od Macie-
ja, żeby nie podawać lokalizacji. 

Nie dziwię się obawom, albowiem 
ten film na YouTubie obejrzało 
już blisko milion widzów.

- Już krótko po otwarciu 
MrKrycha zapowiadał wizy-
tę, lecz znając jego zasięgi i już 
robiąc swój maksymalny „prze-
rób”, wynegocjowałem odwiedzi-
ny jakoś pod koniec roku. Nieste-
ty, nie zapowiadając się Krycha 
przyjechał, nagrał krótki filmik 
i obiecując nie podawać lokaliza-
cji puścił to w sieć, a ja naiwnie 
wierzyłem że jakoś to przejdzie 
bez echa. Nie przeszło – opowia-
da Maciej. 

- Od tego czasu jestem tak 
oblężony, że muszę odmawiać 
ponad połowie chętnych skosz-
towania moich przysmaków. 
Ze szczerym smutkiem odpra-
wiam swoich dotychczasowych 
stałych bywalców. Czy powinie-
nem wziąć kogoś do pomocy? 
Nie. To miejsce od początku było 
stworzone tylko dla mnie, a obec-
ność kogoś tylko mnie wyprowa-
dza z rytmu. Oprócz koncentracji 
na swojej pracy muszę wtedy zer-
kać na drugą osobę, aby wszystko 
było „prima sort” i pilnować, czy 
ta osoba nie idzie na skróty, jak 
tylko się odwrócę. Więc życząc 
smacznego, proszę o cierpliwość 
– mówi Maciej.

*Najnowsze informacje 
o bydgoskich lokalach 
gastronomicznych na portalu 
MetropoliaBydgoska.PL

GASTRoNomiA

Jak widać po długiej kolejce przed Maestro Street Food, wielu klientów decyduje się na czekanie.

Kulinarny ewenement
Maciej Kowalski nazywany przez wielu przyjaciół „Cesarzem” to jeden z najbardziej rozpoznawal-
nych mistrzów kucharskich nie tylko w Bydgoszczy. To też jedyny gastronom, od którego usłysza-
łem przez ostatnie parędziesiąt lat taki tekst - Panie Wojtku, błagam niech mnie Pan nie reklamuje, 
bo ja i tak już nie mogę wyrobić się od nadmiaru klientów.
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Szanowni Państwo,

Drodzy Mieszkańcy naszego Województwa!

Niech w te Święta Wielkiej Nocy w Państwa sercach i domach zagości radość!

Niech przyniosą nadzieję na dobrą przyszłość, wzajemny szacunek i zgodę,

a na świecie pokój między narodami.

Każdemu z osobna życzymy wszelkiej pomyślności, a nade wszystko zdrowia!

WWesołych Świąt!

Elżbieta Piniewska
Przewodnicząca Sejmiku

Województwa Kujawsko-Pomorskiego

Piotr Całbecki
Marszałek

Województwa Kujawsko-Pomorskiego

R E K L a M a

R E K L a M a
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Milena Wyrąbkiewicz
m.wyrabkiewicz@metropoliabydgoska.pl

W  2021 roku w Bydgosz-
czy zrealizowano projekt 
„Robotyzacja procesu 

pozyskiwania, dystrybucji i archi-
wizacji dokumentów za energię 
elektryczną od sprzedawcy oraz 
dystrybutora dla jednostek Miasta 
Bydgoszczy wraz z pozyskaniem 
danych z tych dokumentów”. 

W październiku 2022 roku 
robot zdobył 1. miejsce za najlepsze 
usługi smart w polskich miastach 
podczas targów Smart City Expo 
Poland. Natomiast w tym roku, 
dzięki opisywanemu projektowi, 

Bydgoszcz zdobyła tytuł Lidera 
Transformacji Energetycznej 2023.

- Z uwagi na ciągle zwiększają-
cą się ilość zadań wykonywanych 
przez Miasto, opracowany i wdro-
żony został program pozwalający 
na bezobsługowe pobieranie, dys-
trybucję oraz archiwizację doku-
mentów dot. płatności za media. 
Aplikacja pozwala na pozyskiwa-
nie danych źródłowych, sczytanie 
ich z dokumentu oraz ich analizę 
oraz wysyłkę do właściwej jed-
nostki. Wdrożone przez miasto 
rozwiązanie jest jedyną działającą, 
autorską aplikacją w Polsce. Robot, 
z którego korzysta m.in. Zespół ds. 
Zarządzania Energią w Bydgosz-

czy będzie miał swoich braci bliź-
niaków w innych dużych miastach 
w Polsce. Zainteresowanie tym 
rozwiązaniem wyraziła Warsza-
wa i Wrocław. Cieszę się, że przy 
wsparciu IT udało nam się zreali-
zować projekt, który stanowi wzór 
dla innych miast - mówi Tomasz 
Bońdos, koordynator Zespołu ds. 
Zarządzania Energią w Urzędzie 
Miasta Bydgoszczy.

Robot na energię elektryczną 
zajmuje się dokumentami w dzia-
le IT bydgoskiego urzędu miasta. 
Nie był to jednak ani pierwszy, ani 
ostatni projekt tego typu. Pierwsza 
robotyzacja odbyła się w 2019 roku 
i była związana z działaniami win-
dykacyjnymi. Natomiast najnow-
szy robot czuwa nad dokumenta-
cją związaną z gospodarowaniem 
odpadami komunalnymi.

Robot w technologii RPA (Robo-
tic Process Automation) loguje się 
na e-BOK sprzedawcy i dystrybu-
tora energii elektrycznej minimum 
raz dziennie, od poniedziałku do 
piątku, a następnie pobiera wszyst-
kie nowe dokumenty, które pojawi-
ły się w systemach od ostatniego 
logowania. Wśród nich są faktury, 
wezwania do zapłaty, kary umow-
ne, noty odsetkowe i inne dostępne 
dokumenty w formacie źródłowym, 
pod unikalną nazwą, zawierającą 
przynajmniej numer dokumentu, 
która umożliwia ich dalszą obróbkę 
i pozyskanie danych. Rocznie robot 
pobiera ok. 20 tys. dokumentów.

Koszt robota wyniósł 133 tys. 
zł i został sfinansowany z budżetu 
miasta. Projekt zaczęto realizować 
w październiku 2020 roku, a przy-
gotowanie systemu trwało miesiąc.

Proces wdrażania całego roz-
wiązania składał się z czterech 
etapów: pozyskiwania dokumen-
tów źródłowych, pobrania danych 
i ich analizy, dystrybucji plików, 
archiwizacji plików.

Sebastian Torzewski
s.torzewski@metropoliabydgoska.pl 
obserwuj na Twitterze: @STorzewski

Inwestycja zostanie zrealizowana 
wzdłuż drogi krajowej nr 25 na 
odcinku Brzoza - Nowa Wieś 

Wielka w ramach Programu Likwi-
dacji Miejsc Niebezpiecznych. 

- Dzięki rozbudowie ruch 
pieszych i rowerzystów zostanie 
wyeliminowany z jezdni i prze-
niesiony na ciąg pieszo-rowe-
rowy odsunięty od krawędzi 
jezdni. Rozwiązanie to spowo-
duje uporządkowanie ruchu dla 
wszystkich uczestników ruchu:  
kierowców, pieszych i rowerzy-
stów, a także poprawi walory 
estetyczne obszaru - mówi Kin-
ga Puchowska z bydgoskiego 
oddziału Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad.

Projektowany ciąg pieszo-
-rowerowy będzie zaczynał 
się w okolicy skrętu na Piecki, 
a więc na styku z planowaną roz-
budową DK25 związaną z budo-

wą trasy S10. Przypomnijmy, 
że wyczekiwana budowa drogi 
ekspresowej łączącej Bydgoszcz 
z Toruniem przyniesie także 
rozbudowę DK 25 na odcinku 
od węzła w Stryszku do Brzozy. 
Zamiast skrzyżowania z sygna-
lizacją, ruch do Przyłęk, Zielon-
ki i Ciela będzie rozprowadzany 
nowym węzłem, a DK 25 ominie 
Brzozę od wschodu.

Ścieżka początkowo będzie 
przebiegać wschodnią stroną 
drogi, czyli przy jezdni w stro-
nę Bydgoszczy. Na skrzyżowa-
niu z ul. Ogrodową w Prądoci-
nie zmieni stronę na zachodnią 
poprzez istniejące już przejście 

z sygnalizacją świetlną. Zakończy 
się w Nowej Wsi Wielkiej, przed 
przejazdem kolejowym.

Kiedy powstanie ciąg 
pieszo-rowerowy Brzoza - 
Nowa Wieś Wielka?

Na całym odcinku ciąg będzie 
przebiegać równolegle do dro-
gi krajowej w odległości oko-
ło 5 merów od jezdni. Jedynie 
w miejscach, gdzie w bliskim 
sąsiedztwie zlokalizowana jest 
zabudowa mieszkalna, zaprojek-
towano go  w odległości 1 m od 
krawędzi jezdni drogi krajowej.

- Ze względu na walory przy-
rodnicze obszaru, w tym bliskość 
jeziora i lasów, zaprojektowano 
miejsce odpoczynku dla rowerzy-
stów. Zlokalizowano na nim stoja-
ki dla rowerów, ławki oraz kosz na 
śmieci - mówi Kinga Puchowska.

GDDKiA szuka obecnie wyko-
nawcy prac. Postępowanie mia-
ło zakończyć się w czwartek, 
23 marca, ale z uwagi na zapytania 
złożone przez zainteresowanych 
zostało przedłużone do 3 kwiet-
nia. Prace mają zostać wykonane 
w ciągu 6 miesięcy od dnia pod-
pisania umowy, z wyłączeniem 
okresu zimowego między między 
16 grudnia 2023 a 15 marca 2024.

W najbliższych latach powstać 
ma także obwodnica Nowej Wsi 
Wielkiej. Na razie droga jest na 
etapie projektowania. Obec-
nie najbardziej prawdopodobne 
wydaje się skorzystanie z warian-
tu obejmującego również ominię-
cia Tarkowa. Jest on najdłuższy, 
ale zarazem najbardziej oddalony 
od większości zabudowań. Zakoń-
czenie prac projektowych zapla-
nowano do końca 2024 roku.  Póź-
niej mają rozpocząć się prace. 
Obwodnica Nowej Wsi Wielkiej 
będzie miała około 4 kilometry 
długości.

Przebudowa drogi krajowej
Powstanie ścieżka pieszo-rowerowa

W najbliższych miesiącach ma rozpocząć się budowa ciągu pieszo - rowerowego wzdłuż drogi kra-
jowej nr 25. Dzięki temu rowerzyści i piesi mają komfortowo podróżować między Brzozą a Nową 
Wsią Wielką.

TEcHNoLoGiE

DRoGi

 

Robot z Bydgoszczy 
nagrodzony
miasto z tytułem lidera
Bydgoski robot dał miastu tytuł Lidera Transformacji 
Energetycznej 2023. Miano zostało przyznane przez Polski 
Kongres Klimatyczny.

Miasto Bydgoszcz zyskało tytuł Lidera Transformacji Energetycznej 2023. 

Fo
T.

 U
R

Zą
D

 M
Ia

ST
a 

B
yD

G
o

SZ
C

Zy

Robot
zajmuje się dokumentami 
w dziale IT bydgoskiego 
urzędu miasta.

GDDKiA
szuka obecnie 
wykonawcy prac.
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Szymon Fiałkowski
s.fialkowski@metropoliabydgoska.pl 
obserwuj na Twitterze: @SzFialkowski

Póki co w Bydgoszczy funk-
cjonują trzy minitężnie. 
Są one zlokalizowane przy 

ul. Modrakowej na Wyżynach, 
Hallera w Fordonie oraz przy ul. 
Wielorybiej na Osowej Górze. 
Wszystkie obiekty powstały 
dzięki głosom mieszkańców, jakie 
oddano w głosowaniu na projekty 
w ramach Bydgoskiego Budżetu 
Obywatelskiego. 

Już wiadomo, że niebawem 
powstaną kolejne dwa tego typu 
obiekty. Jeden z nich znajdować 
się będzie na polanie Różopole 
w Leśnym Parku Kultury i Wypo-
czynku w Myślęcinku, gdzie pra-
ce budowlane już trwają, a kolejny 
zlokalizowany zostanie przy ul. 
Targowisko w Starym Fordonie. 
Budowa tych dwóch obiektów 
- jak precyzują miejscy urzędni-
cy - ma pochłonąć około miliona 
złotych, a po wybudowaniu mini-
tężnie zostaną objęte siedmiolet-
nim okresem gwarancyjnym.

Jeszcze przed startem sezonu 
minitężni tereny wokół istnieją-
cych obiektów zostały uporząd-
kowane, a w pobliżu powstały 
także ławki i stojaki na rowery. - 
Konstrukcje są podświetlane po 
zmroku - mówią urzędnicy.

Tężnie mają niemal 12 metrów 
długości i blisko 4 m wysokości, 
zaś ich konstrukcja jest wykonana 

z drewna sosnowego. Po gałąz-
kach tarniny skrapla się solan-
ka, której zbiorniki mają zostać 
uzupełnione przez wykonawcę 
serwisującego obiekty do koń-
ca marca. W tym czasie zostaną 
także dokończone przeglądy tych 

obiektów, a także oczyszczona 
zostanie ich konstrukcja.

Minitężnie solankowe wspo-
magają nawilżenie śluzówki 
i mają na celu profilaktykę nieży-
tu górnych dróg oddechowych. 
Inhalacje z solanki pozwalają 

także lepiej znosić stres i niwelo-
wać ogólne wyczerpanie. Zgodnie 
z regulaminem osoby, które mają 
ostre stany zapaleń dróg odde-
chowych, chorują na nadczyn-
ność tarczycy, mają uczulenie na 
jod i niskie ciśnienie nie powinny 

korzystać z zabiegów inhalacyj-
nych w minitężniach. W każdej 
z nich krążyć będzie około ośmiu 
metrów sześciennych solanki.

To nie koniec, bo z począt-
kiem maja uruchomione zostaną 
także fontanny. Do tych znanych 
od lat wkrótce dołączą nowe. 
Trwają bowiem prace związane 
z budową trzech nowych fon-
tann, które będą funkcjonowały 
nad Starym Kanałem Bydgoskim 
i zostały zlokalizowane pomiędzy 
ul. Wrocławską i Czarną Drogą. 

- Wodotryski będą konstruk-
cjami z pięcioma poziomami dysz. 
Łącznie będzie ich 25, w tym jed-
na pionowa. Strumienie wody 
mają mieć kształt opadających 
paraboli tworzących bardzo 
atrakcyjny wzór. Dodatkowo 
fontanny będą podświetlane za 
pomocą kolorowych, ledowych 
opraw - opisuje ratusz. Ta inwe-
stycja to koszt blisko 300 tysięcy 
złotych. 

miASTo

obecnie w Bydgoszczy funkcjonują trzy minitężnie solankowe. 

Startuje sezon minitężni
Wkrótce uruchomione zostaną także fontanny

Rozpoczęła się wiosna, a z początkiem kwietnia w mieście będzie można odpocząć pod tężniami. 
Z kolei w maju uruchomione zostaną miejskie fontanny.
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Minitężnie 
solankowe
wspomagają nawilżenie 
śluzówki i mają na 
celu profilaktykę 
nieżytu górnych dróg 
oddechowych.
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Igor Nigmański
i.nigmanski@metropoliabydgoska.pl

Przypomnijmy, że jakiś czas 
temu część mieszkańców 
gminy Osielsko skarżyła się 

na uciążliwy zapach unoszący się 
w powietrzu. Sygnały docierały 
m.in. z okolic ul. Polnej w Żołę-
dowie, ale także z Wilcza i Jaru-
żyna. Mieszkańcy informowali, 
że w powietrzu czuć specyficzny 
zapach siarki. Już wtedy pojawiły 
się teorie, że może być to efekt 
spalania słabej jakości węgla.

– Popytajcie lepiej sąsiadów, 
czym palą w piecu, a dokładnie 
jakim węglem – twierdził jeden 
z mieszkańców. – Kilka razy 
przejeżdżałam wieczorem w oko-
licy GZK i było czuć właśnie taki 
dziwny zapach jakby siarki – to 
z kolei głos innej mieszkanki.

W rozmowie z nami wójt gmi-
ny Wojciech Sypniewski przekazał, 
że prowadzone są w tym zakresie 
kontrole. Sprawa została poruszo-
na także podczas sesji Rady Gmi-
ny, która odbyła się 7 lutego. 

– Od pewnego czasu są infor-
macje, że brzydko pachnie siarką 

– mówił podczas sesji zastępca 
wójta Krzysztof Lewandowski. 

– W niedzielę (5 lutego – 
przyp. red.) poleciłem GZK prze-
prowadzić sprawdzenie wszyst-
kich newralgicznych punktów 
odnośnie kanalizacji, bo myśleli-
śmy, że kanalizacja może gdzieś 
strzeliła. Okazało się, że wszyst-
ko jest w należytym porządku. 
Zauważyliśmy, że największe 
stężenie tego zapachu płynie nie-
stety z Żołędowa z okolic Nadle-
śnictwa. Przeprowadzono tam 
wstępne rozeznanie, wytypowa-
no kilka budynków, które „palą 
nie wiem czym”. Będziemy starać 
się wysyłać sukcesywnie kon-
trole i sprawdzać. Czym to jest 
spowodowane? Na pewno tym, 
że jest zimno, węgiel niestety na 
składach jest takiej jakości jakiej 
jest. My sprzedajemy ten węgiel 
i wiemy jakie są problemy. Będzie 
my starać się reagować. Działa-
nia zostały podjęte, w tej chwili 
monitorujemy i sprawdzamy – 
dodał wówczas samorządowiec.

Jakie są wyniki kontroli? 

Wracając po kilku tygodniach do 
tematu, postanowiliśmy zapytać 

władze Osielska o efekty kontro-
li. Od początku 2023 roku prze-
prowadzono łącznie 23 kontrole, 
w zakresie tego, czym miesz-
kańcy palą w piecach – poinfor-
mował nas Wojciech Sypniewski, 
wójt gminy Osielsko.

- W 8 przypadkach nikogo 
nie zastano w domu, w pozo-
stałych właściciele udostępnili 
swoje kotłownie do kontroli. 
Kontrolowane były budynki, 
gdzie mieszkańcy zgłosili ogrze-
wanie budynku kotłem na paliwo 
stałe. Piece opalane są węglem 
oraz drewnem sezonowym. 
Mieszkańcy posiadają doku-
menty zakupu węgla i drewna 
oraz świadectwa jakości paliwa. 
Podczas jednej z kontroli odkry-
to spalanie mebli w piecu. Wła-
ściciel został pouczony, iż jest to 
niedozwolone. Sprawa została 
przekazana na policję – dodaje 
gospodarz gminy Osielsko.

Dodatkowo Wojciech Syp-
niewski przekazał, że kontrolą 
objęto głównie miejscowości 
Żołędowo i Maksymilianowo, 
ale także zdarzyły się pojedyn-
cze kontrole w Osielsku i Myślę-
cinku.

N iektórzy radni zastanawia-
li się, czy inwestycja jest 
potrzebna. Broniła jej radna 

Iwona Ratuszna. 
- W Bożenkowie nie ma żad-

nych inwestycji – mówiła podczas 
posiedzenia komisji ds. rodzi-
ny radna. Przeciwnego zdania 
był radny Przemysław Ziętara. 
– Bożenkowo jest dość ubogo 
obsypywane środkami budżeto-
wymi, niemniej jednak najwięk-
szym problemem jest stosunko-
wo wąskie grono użytkowników 
tego dość kosztownego obiektu 
– zauważył radny Ziętara.

Ostatecznie budowa kortu 
tenisowego została wpisana do 
budżetu na 2023 rok. Przypo-
mnijmy, że Gmina Osielsko już 
w 2022 roku chciała zrealizować 
to zadanie. Problemem okazały 
się fundusze. Planowano prze-
znaczyć na tę inwestycję 340 tys. 
zł. Do przetargu zgłosiły się 
dwie firmy. Jedna z nich zażąda-
ła 768 tys. zł, a druga 477 tys. zł 

(oferta została złożona po termi-
nie). Wobec tego postępowanie 
zostało unieważnione.

Obiekt ma powstać na terenie 
stanicy w Bożenkowie. Przedmio-
tem zamówienia jest budowa kor-
tu do tenisa ziemnego, ogrodze-
nia i piłkochwytów oraz wykona-
nie utwardzenia terenu z kostki 
betonowej przy korcie, w tym 
miejsc postojowych. Sam kort 
ma powstać z trawy syntetycznej 
z włókien monofilowych.

Gmina na zadanie planowa-
ła przeznaczyć 490 tys. zł. Nie-
dawno rozstrzygnięto przetarg. 
Do postępowania przystąpiło pięć 
firm. Były to: ProCom z Bobrowni-
ków (565 tys. zł), Torakol z Radzie-
jowa (537 tys. zł), Baugart z Knuro-
wa (550 tys. zł), Przedsiębiorstwo 
Wielobranżowe Max z Bydgoszczy 
(374 tys. zł) i AB Factor z Bydgosz-
czy (364 tys. zł). Przetarg wygrała 
firma, która zaoferowała najmniej, 
czyli AB Factor. Termin realizacji 
zadania to trzy miesiące od dnia 
podpisania umowy. IN

Igor Nigmański
i.nigmanski@metropoliabydgoska.pl

M ieszkańcy zgłaszali, że 
mają problemy z dojaz-
dem do własnych posesji, 

ponieważ są dziury. Uzyskałem 
odpowiedź, że zarządca dro-
gi powinien o nią dbać, z czym 
się zgadzam. Niestety, kolej nie 
poczuwa się do tego, aby tym 
mieszkańcom pomóc jakoś, żeby 
mogli faktycznie bezproblemo-
wo do swoich posesji dojechać 
– mówił podczas sesji radny Kos-
sakowski.

– To są nasi mieszkańcy 
i powinniśmy im jakoś pomóc. 
Dlatego wnioskuje, aby zarząd 
dróg gminnych te ubytki uzupeł-
nił. Tyle dla naszych mieszkańców 
możemy chyba zrobić – dodał.

Podczas sesji zastępca wójta 
Krzysztof Lewandowski mówił, 
że drogi te są własnością innych 
podmiotów niż gmina. Gmina nie 
może dokonać remontów na wła-
sny koszt, ponieważ jest to nie-
zgodne z prawem.

Na piśmie do wniosku radnego 
ustosunkował się wójt Wojciech 
Sypniewski. – Jak pan słusznie 
zauważył, ulice Towarowa i Sygna-
łowa nie są drogami gminnymi 
i GZK nie prowadzi ich utrzymania 
– czytamy w odpowiedzi. 

– W ramach przebudowy linii 
kolejowych 131 i 201 PKP PLK 
dokona utwardzenia ul. Sygnało-
wej i planowane jest jej przekaza-
nie gminie – dodaje włodarz.

*Więcej informacji z osielska 
na MetropoliaBydgoska.PL

oSiELSko

iNWESTYcjE

DRoGi

Kontrole pieców na 
terenie gminy Osielsko
jakie są wyniki?
Urząd Gminy w osielsku prowadził kontrolę pieców. Urzędnicy 
sprawdzali, czym palą mieszkańcy. o wynikach poinformował 
nas wójt Wojciech Sypniewski.

Mieszkańcy osielska są zaniepokojeni uciążliwym zapachem w gminie. 
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Budowa kortu 
tenisowego 
w Bożenkowie
Rozstrzygnięto przetarg
Przy ustalaniu budżetu na 2023 rok część radnych miała wątpliwo-
ści co do tej inwestycji. ostatecznie zadanie znalazło się w budżecie, 
a niedawno rozstrzygnięto przetarg.

Sygnałową w maksymilianowie 
planuje przejąć gmina?
Podczas ostatniej sesji Rady Gminy osielsko radny Daniel Kossakow-
ski zwrócił uwagę na zły stan ulic Towarowej i Sygnałowej w Maksymi-
lianowie. Właścicielem tych dróg nie jest gmina osielsko.

 



11

R E K L a M a

R E K L a M a



12

Strefa rozrywki
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Po zakończeniu prac związa-
nych z tynkowaniem ścian 
zew nętrznych budy nku 

zaplecza socjalno-administracyj-
nego, finalizacji prac wykończe-
niowych, m.in. montażu stolarki 
okiennej i drzwiowej Wykonawca 
przystąpił  do wylewania posa-
dzek w boksach wiat magazyno-
wych. Po montażu poszycia ścian, 
montażu warstwy termoizolacyj-
nej na ścianach zewnętrznych, 
dachu budynku oraz wykonaniu 
posadzki betonowej zakończono 
główną część działań związanych 
z budową hali sortowni.

Po f inalizacji prac końco-
wych, polegających na obrób-
ce blach, montażu maskow-
nic, wykończeniu świetlików 
i naświet l i bocznych, bram 
wjazdowych, montażu oświe-
t len ia wew nątrz ha l i  oraz  
zakończeniu robót związanych 
z budową dróg transportowych, 
udostępniono nowy budynek 
hali sortowni Dostawcy maszyn 
i urządzeń. Rozpoczęto tym 
samym etap dostawy pierw-
szych elementów wyposaże-
nia technologicznego w tym 
- będący logistycznym wyzwa-
niem - transport sita bębno-
wego. Urządzenie to odpo-
wiadać będzie za podstawowy 
podział granulometryczny wraz 
z wydzieleniem frakcji sortowa-
nych odpadów przyjmowanych 
do sortowni.

W kolejnych etapach prac 
zautomatyzowana instalacja do 
sortowania i odzysku wyposażo-
na zostanie m.in. w rozrywarkę 
worków, przenośniki taśmowe, 
separatory metali żelaznych 
i nieżelaznych, sito kaskadowe, 
separatory balistyczne, separa-
tory optyczne oraz kabiny sor-
townicze doczyszczania wszyst-
kich automatycznie wydzielonych 
frakcji materiałowych przezna-
czonych do recyklingu.

Celem ekologicznym dla linii 
sortowania jest odzysk na pozio-
mie min. 80% mieszaniny two-
rzyw sztucznych, papieru, folii 
PE oraz tworzyw sztucznych 3D, 
metali żelaznych i metali nieże-
laznych.

Zakończenie i odbiór końcowy 
całości inwestycji przewidywane 
są w IV kwartale 2023 roku.

*  artykuł jest elementem 
kampanii informacyjno 
– edukacyjnej w ramach 
projektu „Zwiększenie 
efektywności instalacji do 
odzysku surowców wtórnych 
w ZGo MKUo ProNatura 
Sp. z o. o. w Bydgoszczy” 
współfinansowanego 
przez Unię Europejską ze 
środków Funduszy Spójności 
w ramach Programu 
operacyjnego Infrastruktura 
i Środowisko 2014 – 2020.

iNWESTYcjE 

Nowa hala sortowni ProNatury
jak przebiegają prace?
Wiele się zmienia na terenie Zakładu Gospodarki odpadami w ramach realizacji Projektu pn. 
„Zwiększenie efektywności instalacji do odzysku surowców wtórnych w Zakładzie Gospodarki 
odpadami Międzygminnego Kompleksu Unieszkodliwiania odpadów ProNatura Sp. z o.o. w Byd-
goszczy”. Powstaje nowa hala sortowni odpadów wraz z zapleczem socjalnym, wiatą magazynową, 
zbiornikiem na wodę opadową, placami i drogami wewnętrznymi, stacją transformatorową oraz 
niezbędną infrastrukturą techniczną.
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Sebastian Torzewski
s.torzewski@metropoliabydgoska.pl 
obserwuj na Twitterze: @STorzewski

N iedzielny turniej w Byd-
goszczy Przyjemski roz-
począł w świetnym stylu, 

zdobywając 5 punktów w dwóch 
startach. Później jednak było 
gorzej i młodzieżowiec nie 
powiększył już swojego dorobku.

- Pojawiły się problemy z gaź-
nikiem i konieczna była zmiana 
motyckla. Ogólnie jednak jestem 
zadowolony. Oczywiście, mogło 
być lepiej, ale występ oceniam na 
plus – mówił nam Przyjemski po 
zakończeniu zawodów. 

W sobotę niespełna 18-letni 
żużlowiec zajął 5. miejsce w czę-
stochowskim Memoriale Broni-
sława Idzikowskiego oraz Marka 
Czernego. W imprezie wystąpi-
li głównie zawodnicy związani 
z Włókniarzem. 

Przyjemski zdobył 10 punktów 
i jako jedyny tego dnia pokonał 
zwycięzcę Mikkela Michelsena. 
Przed młodzieżowcem Polonii 
uplasowali się tylko bardziej uty-
tułowani rywale: Kacper Woryna, 
Leon Madsen, Maksym Drabik 
oraz wspomniany Duńczyk. 

- Cały czas jest jeszcze trochę 
sztywności, dopiero się rozjeż-
dżam. Mam nadzieję, że wszystko 
trafi na dobre tory. Pozostaje mi 
jeździć jak najwięcej i czekać na 
ligę – ocenia Przyjemski zapytany 
o swoją aktualną formę. 

Dla bydgoskiego juniora 
będzie to trzeci sezon w karie-
rze. Tyle jednak wystarczyło, aby 
Przyjemski stał się ulubieńcem 
kibiców, jakiego dawno w Byd-
goszczy nie było. W minionym 
roku mimo młodego wieku nale-
żał do najlepszych zawodników 
w lidze i mimo że borykał się 
z kontuzjami zapisał na swoim 
koncie średnią biegową 2,200 – 
szóstą w eWinner 1 lidze.

Jeśli o coś można było się do 
niego przyczepić, to o dyspozycję 
na torach wymagających więcej 
siły fizycznej. Najlepszym dowo-
dem były zawody mistrzostw 
świata juniorów w Pradze. Dla-
tego w tym sezonie Przyjemski 
do kalendarza startów dołoży 
występy w szwedzkiej Rospiggar-
nie Hallstavik.

- Do sezonu przygotowywa-
łem się tak jak w dwóch poprzed-
nich latach. Wydaje mi się, że to 
dobre rozwiązanie i postanowi-
liśmy się tego trzymać – odpo-
wiada na pytanie, czy tej zimy 
skupiał się na pracy nad jakimiś 
szczególnymi elementami.

W tym sezonie Abramczyk 
Polonia ponownie będzie celo-
wać w awans do PGE Ekstraligi. 
Jej głównym rywalem wydaje się 
Enea Falubaz Zielona Góra. Przy-
jemski do nadchodzących roz-
grywek podchodzi ze spokojem. 

- Każde zawody będę traktował 
normalnie, bez jakichś dodatko-
wych emocji. Nie mam też jakichś 
indywidualnych celów. Chce się po 
prostu rozwijać – wyjaśnia.

Szymon Fiałkowski
s.fialkowski@metropoliabydgoska.pl 
obserwuj na Twitterze: @SzFialkowski

Prezes i właściciel żużlowego 
klubu ze Sportowej 2 Jerzy 
Kanclerz głośno o tym mówił 

podczas posiedzenia miejskiej 
komisji kultury fizycznej i spor-
tu w ratuszu. Bydgoski klub chce 
powrócić po niemal dekadzie do 
najlepszej żużlowej ligi świata. 
Poprzedni sezon zakończył się 
przegranym półfinałem z Faluba-
zem Zielona Góra i trzecim miej-
scem w tabeli. 

Kanclerz jasno wyliczał rad-
nym, że w przypadku awansu do 
PGE Ekstraligi radykalnie zwięk-
szyć musi się budżet klubu. – 
W Ekstralidze budżety to około 
20 milionów złotych, zaś w I lidze 
na poziomie nieco ponad 6 mln zł 
– mówił Kanclerz. 

Prezes podkreślił, że w 2022r. 
budżet drużyny wyniósł ok. 

5,7 mln zł, na co złożyły się trzy 
główne składowe, tj. wsparcie 
od miasta Bydgoszcz i sponso-
ra tytularnego – firmy Abram-
czyk, a także pieniądze z praw do 
transmisji od Canal+. 

W tym sezonie budżet ma 
oscylować na poziomie ok. 6 mln 

zł, ale ta kwota może jeszcze ulec 
zmianie. Klub zdradził kilkadzie-
siąt godzin temu, że jego nowym 
sponsorem został Nitro-Chem. 

W Kryterium Asów zawodnicy 
Polonii nie odegrali większych ról. 
Najwyżej był siódmy David Belle-
go. Jak prezes Kanclerz podsumo-

wał występ swoich zawodników 
w trakcie niedzielnego turnieju? 

- Takie ściganie powinno 
procentować i przełożyć się na 
doświadczenie drużyny – mówił 
nam na gorąco. Podkreślił przy 
okazji, że z dobrej strony w swo-
ich ostatnich startach pokazali się 

Szymon Szlauderbach i Benjamin 
Basso. Obaj zamknęli stawkę, ale 
w drugiej fazie zawodów powalczy-
li ze zdecydowanie bardziej znany-
mi i utytułowanymi rywalami. 

- Cieszę się, że zawody w ogó-
le udało się odjechać. Dzięku-
ję wszystkim zaangażowanym 
i kibicom, którzy tłumnie przybyli 
na stadion – dodawał Kanclerz.

W Bydgoszczy jest głód żuż-
la. W ubiegłym sezonie na try-
bunach stadionu Polonii śred-
nio na mecz przychodziło około 
5,5 tysiąca kibiców. Najwyższa 
frekwencja – blisko 7,5 tys. 
widzów była na wspomnianym 
już meczu z Falubazem. Niedaw-
ne Kryterium Asów, na którym 
pojawiło się kilka tysięcy osób, 
pokazało, że kibice wyczekują już 
nowego sezonu.  

Zawody prawdopodobnie nie 
odbyłyby się, gdyby nie specjal-
na plandeka rozłożona na torze. 
Dzięki temu opady deszczu, które 
nawiedziły Bydgoszcz w dniach 
poprzedzających zawody, nie 
przeszkodziły w rozegraniu 
imprezy.

W nadchodzących tygodniach 
na stadionie przy ulicy Sportowej 
będzie się wiele działo. W najbliż-
szy weekend Abramczyk Polonia 
zmierzy się w meczach sparin-
gowych z Wilkami Krosno oraz 
Włókniarzem Częstochowa. 
Inaugurację rozgrywek ligowych 
zaplanowano na Wielką Sobotę.

Wiktor Przyjemski będzie w tym sezonie kluczowym żużlowcem abramczyk Polonii Bydgoszcz. Jego dobra 
dyspozycja może pomóc w awansie do PGE Ekstraligi. 

Wiktor Przyjemski: 
chcę się dalej rozwijać
Wiktor Przyjemski będzie kluczowym żużlowcem abramczyk Polonii Bydgoszcz w nadchodzącym 
sezonie. Młodzieżowiec w miniony weekend wystartował w Częstochowie oraz w Kryterium asów. 

Liczy się tylko awans
awans do PGE Ekstraligi – to zadanie żużlowców abramczyk Polonii na sezon 2023 w I lidze. 
Po ubiegłorocznym niepowodzeniu klub po raz kolejny stanie w szranki z rywalem z Zielonej Góry.

Jerzy Kanclerz otwarcie mówi, że celem drużyny na sezon 2023 w I lidze jest awans do PGE Ekstraligi. 

ŻuŻEL

PRZED SEZoNEm
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5,5 tys.
widzów – to średnia 
frekwencja w poprzednim 
sezonie na stadionie 
w Bydgoszczy.
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CHCESZ POMAGAĆ INNYM? ODDAJ KREW!
Sprawdź jakie to proste! 
Wejdź na: www.rckik-bydgoszcz.com.pl @rckik_bydgoszcz@RCKiKBydgoszczrckik-bydgoszcz.com.pl

R E K L a M a

Szymon Fiałkowski
s.fialkowski@metropoliabydgoska.pl 
obserwuj na Twitterze: @SzFialkowski

Sezon 2022 zakończył się 
przegranym półfinałowym 
dwumeczem z Falubazem 

Zielona Góra i trzecim miejscem 
w tabeli. Ten nadchodżacy ma 
wreszcie dać Abramczyk Polonii 
upragniony awans, na który liczą 
nie tylko działacze i zawodnicy, 
ale i kibice. W tym roku frekwen-
cja może być jeszcze wyższa niż 
w ubiegłym sezonie, bo sprzedano 
już niemal dwa tysiące karnetów.

W przerwie między sezona-
mi w Bydgoszczy doszło do spo-
rych zmian kadrowych. Przede 
wszystkim z drużyną pożegnał 
się Matej Zagar. Słoweniec miał 
być liderem zespołu prowa-
dzonego przez Jacka Woźniaka 
i Krzysztofa Kanclerza, ale całko-
wicie zawiódł oczekiwania kibi-
ców. Poza tym, z klubem rozstał 
się Przemysław Konieczny a kon-
trakt warszawski bez gwarancji 
startów podpisał Adrian Miedziń-
ski, którego już łączono z kilko-
ma klubami, ale ostatecznie do 
momentu zamknięcia tego wyda-
nia gazety, zawodnik nie podpisał 
umowy z żadnym zespołem. 

W kadrze drużyny widnieje 
nazwisko Łotysza Olega Michaj-
łowa, jednak jego w barwach byd-
goskiego klubu w nadchodzącym 
sezonie nie zobaczymy. Michajłow 
otrzymał wolną rękę w poszukiwa-
niu nowego pracodawcy, ale wciąż 
nie było wiadomo, gdzie będzie 
jeździł. Był łączony m.in. ze swoim 
macierzystym klubem, łotewskim 
Lokomotivem Daugavpils czy Polo-
nią Piła, jednak z żadnym z nich nie 
związał się umową na nadchodzą-
ce rozgrywki.

W zamian doszli Duńczycy: 
Benjamin Basso (teraz już na sta-
łe) i Andreas Lyager, który wra-
ca po roku w Rybniku. Na taki 
sam krok po sezonie spędzonym 
w leszczyńskiej Unii zdecydował 
się Francuz David Bellego. 

For m ac j ę  m ł o d z i e ż ow ą 
wzmocnił Olivier Buszkiewicz 
z PSŻ-u Poznań, zaś zawodni-
kiem U-24 będzie Szymon Szlau-

derbach. Co ważne, w drużynie 
pozostali liderzy: Kenneth Bjerre 
i Wiktor Przyjemski, choć nie jest 
tajemnicą, że obaj mieli oferty 
z innych klubów. Sam Przyjemski 
w kolejnym sezonie chce podobno 
spróbować swoich sił w najlepszej 
żużlowej lidze świata. Jeśli więc 
ma zostać w Bydgoszczy, to Polo-
nia musi awansować. 

Nadal w barwach Polonii oglą-
dać będziemy też Daniela Jeleniew-
skiego, którego równa jazda przez 
całe rozgrywki może okazać się 
nieodzowna. Kapitanem – podob-
nie jak przed rokiem – będzie Bjer-
re. Oby utrzymał też świetną dys-
pozycję z minionego sezonu.

Cel Polonii jest jasny i nie raz 
mówił o tym głośno prezes i wła-
ściciel klubu Jerzy Kanclerz. - Gdy 
w 2019 roku zostałem właścicielem, 
to byliśmy w drugiej lidze, a potem 
awansowaliśmy do I ligi. Zajmowa-
liśmy odpowiednio siódme, piąte 

i trzecie miejsce – mówił niedaw-
no Kanclerz. 7, 5, 3… jeśli ktoś wie-
rzy w magię liczb, no to wydaje się 
jasne, na którym miejscu Polonia 
zakończy obecny sezon. 

Rozgrywki ligowe bydgo-
ski zespół zacznie na Sportowej 
2. Pierwszym rywalem Abram-
czyk Polonii będzie H. Skrzydlew-
ska Orzeł Łódź (8 kwietnia, 16:30). 
Już wiadomo, że kolejny domo-
wy mecz bydgoskich żużlow-
ców z ROW-em Rybnik odbędzie 
się 23.04., a start do pierwszego 
biegu wyznaczono na godzinę 
14:00. W sprzedaży są zarówno 
karnety na sezon 2023 (obejmu-
ją one siedem spotkań sezonu 
zasadniczego), jak i bilety na mecz 
z Orłem, o czym szerzej piszemy na 
naszej stronie internetowej. 

Zanim mecze ligowe, bydgo-
scy żużlowcy w najbliższy week-
end pojadą w meczach sparingo-
wych z drużynami PGE Ekstrali-

gi: Cellfast Wilkami Krosno (1.04) 
i Włókniarzem Częstochowa 
(2.04). Oba pojedynki przy Spor-
towej 2 rozpoczną się o godzi-
nie 15:00. Dla kibiców dostępna 
będzie trybuna główna. 

Kilkadziesiąt godzin temu 
ogłoszono także, że w czwar-
tek, 27 kwietnia na stadionie 
w Bydgoszczy odbędzie się jeden 
z turniejów ćwierćfinałowych 
Indywidualnych Mistrzostw Pol-
ski (lista startowa ma być znana 
wkrótce), zaś Wiktor Przyjemski 
pojedzie w wielkanocny ponie-
działek, 10 kwietnia w finale Zło-
tego Kasku, który odbędzie się na 
torze w Opolu. 

ZAPoWiEDŹ Nowy skład, 
cel ten sam
Sobota, 8 kwietnia 2023 r., godzina 16:30 – to wtedy żużlowcy 
abramczyk Polonii rozpoczną walkę o awans do PGE Ekstraligi. 
To nadrzędny cel klubu ze Sportowej 2, który do najlepszej 
żużlowej ligi świata chce wrócić po ponad dekadzie.

Wiktor Przyjemski, Kenneth Bjerre i andreas Lyager mają być liderami abramczyk Polonii w sezonie 2023. 
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TERMINaRZ I LIGI
1 kolejka – 8.04. Abramczyk 
Polonia – Orzeł Łódź
2 kolejka – 15.04.  
Trans MF Landshut Devils – 
Abramczyk Polonia
3 kolejka – 22.04.  
Abramczyk Polonia – ROW 
Rybnik
4 kolejka – 29.04.  
Enea Falubaz Zielona Góra – 
Abramczyk Polonia
5 kolejka – 6.05.  
Abramczyk Polonia – 
Wybrzeże Gdańsk
6 kolejka – 20.05.  
Abramczyk Polonia – PSŻ 
Poznań
7 kolejka – 27.05.  
Arged Malesa Ostrów 
Wielkopolski – Abramczyk 
Polonia
8 kolejka – 3.06.  
Polonia – Arged
9 kolejka – 12.06.  
PSŻ – Polonia
10 kolejka – 17.06.  
Wybrzeże – Polonia
11 kolejka – 24.06.  
Polonia – Falubaz
12 kolejka – 8.07.  
ROW – Polonia
13 kolejka – 22.07.  
Polonia – Landshut
14 kolejka – 5.08.  
Orzeł – Polonia

Play-off

ćwierćfinały – 19.08  
(I mecz) i 26.08. (rewanż)
półfinały – 9.09. (I mecz) 
i 16.09. (rewanż)
Finał – 30.09 (I mecz)  
i 8.10. (rewanż)

SKŁAD ABRAMCZYK 
POLONII BYDGOSZCZ  
NA SEZON 2023 I LIGI

Seniorzy: Kenneth Bjerre, Ben-
jamin Basso, Andreas Lyager 
(wszyscy Dania), David Belle-
go (Francja), Oleg Michajłow 
(Łotwa), Daniel Jeleniewski, 
Szymon Szlauderbach (U-24)
Młodzieżowcy: Wiktor Przy-
jemski, Olivier Buszkiewicz, 
Bartosz Głogowski, Bartosz 
Nowak, Hubert Gąsior.
Trener: Jacek Woźniak. 
Menedżer: Krzysztof Kanclerz. 
Prezes: Jerzy Kanclerz.

TRANSFERY
Pozyskani: Basso (PSŻ Poznań), 
Lyager (ROW Rybnik), Szlau-
derbach (Start Gniezno), Busz-
kiewicz (PSŻ Poznań), Bellego 
(Fogo Unia Leszno).
Ubyli: Matej Zagar, Przemy-
sław Konieczny, Adrian Mie-
dziński (szukają klubów).




